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Zveme Vás
31. 8. – 1. 9.

Memoriál R. Knolla
viz str. 4

6. – 8. 9. 
Slovácké slavnosti vína
a otevřených památek 

v Uherském Hradišti
Prezentace Mikroregionu Dolní Poolšaví

sobota 7. září
park před obchodní akademií

viz str. 9

Neděle 15. září
Představení obecních symbolů Popovic

- mše svatá s požehnáním praporu
a znaku obce 

- kulturní program a výstava
v kulturním domě

Kostel P. M. Růžencové od 14hod.,
kulturní dům od 15.30 hod.

Sobota 28. září
Předhodová zábava
hraje kapela Kumpáni

KD, 20 hodin

5. – 6. 10.
Slovácké hody s právem

viz str. 4

13. října
Senior klub
KD, 15 hodin

28. října
Pěkná dýně v dědině

soutěž o nejoriginálnější nápad
a nejlepší výtvor

9. listopadu
Setkání popovických seniorů

KD, 16 hodin

17. listopadu
Odpoledne pro ženy
s módní přehlídkou

KD, 15 hodin

23. listopadu
Kateřinská zábava

se zvěřinovými specialitami
KD, 20 hodin

Hola, hola škola volá!
Počasí nám dokazuje, že létu už dochází dech a brzy nám školní zvonek ukončí 

letní prázdniny. Věříme, že děti si prázdniny užily, jak se patří a už se těší do školních 
lavic.

Zahájení školního roku 2013 - 2014 v ZŠ Popovice
V pondělí 2. září se uskuteční slavnostní zahájení školního roku pro nejmenší ško-

láky tradičně na obecním úřadě. Srdečně zveme prvňáčky a jejich rodiče, aby přišli 
v 8 hodin na obecní úřad, kde proběhne malá slavnost a poté se společně přesu-
neme do školy. Pro žáčky první třídy budou připraveny drobné dárky a také nové 
učebnice, proto by v tento svůj slavnostní den neměli zapomenout na aktovky! 

Pro žáky 2. a 3. ročníku začne školní rok v ten samý den, jen o něco později. Do ško-
ly by měli přijít a do lavic ve svých třídách usednout v 8.30 hodin. 

Školní družina zahajuje také 2. 9., kdy žádáme rodiče (příp. děti) o vyzvednutí při-
hlášek do ŠD a nahlášení obědů. Pravidelný provoz i se stravováním pak bude zahá-
jen od úterý 3.9.

Mateřská škola své „brány“ otevře pro naše menší děti rovněž 2. září a to od 6.45 
hodin. Paní učitelky se na své malé svěřence už velmi těší.   

A ještě malá informace pro ty děti, které příliš velkým nadšením z konce prázdnin 
neoplývají: přehled prázdninových termínů v nadcházejícím školním roce.
Organizace školního roku 2013/2014
Podzimní prázdniny - úterý 29. října a středa 30. října 2013
Vánoční prázdniny - sobota 21. prosince 2013 - neděle 5. ledna 2014 
Výpis z vysvědčení - čtvrtek 30. ledna 2014
Jednodenní pololetní prázdniny  - pátek 31. ledna 2014
Jarní prázdniny - 3. března 2014 - 9. března 2014 
Velikonoční prázdniny - čtvrtek 17. dubna a pátek 18. dubna 2014
Vysvědčení - pátek 27. června 2014
Hlavní prázdniny - od 28. června 2014 do 31. srpna 2014

Přejeme všem dítkám školou povinným v novém školním roce plno úspěchů, ve-
selých zážitků a hodně kamarádů, rodičům přejeme pevné nervy, spoustu trpělivos-
ti a ze svých dětí jen samou radost. Těm nejmenším, kterým nastanou „školkovské 
povinnosti“ přejeme, aby se jim v mateřské školce líbilo a našli si spoustu nových 
kamarádů. Za pedagogický sbor MŠ a ZŠ Popovice L. Falešníková
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Z jednání zastupitelstva obce
Od posledního vydání našeho zpravodaje se zastupitelé sešli třikrát. Na svém zasedání, 
konaném dne 23. 4. 2013 přijali toto usnesení: 
Zastupitelstvo obce Popovice
- souhlasí s odložením projednání bodu 3 (Účetní uzávěrka obce a přísp. organizace ZŚ 
a MŠ Popovice za rok 2012) a schvaluje upravený program zasedání.
- určuje zapisovatelem Františka Bajaju, ověřovatelem zápisu Zdeňka Kočíře a Františka 
Vlka a volí návrhovou komisi ve složení Jana Bárová a Radomír Malina.
- schvaluje návrh změny č. 1 rozpočtu obce pro rok 2013.  
- bere na vědomí informaci o průběhu a přípravě stavebních prací a dalších investičních 
akcí.  
- schvaluje návrh smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 1033/4 v k. 
ú. Popovice u Uh. Hradiště, kde povinným je Obec Popovice a oprávněným Správa že-
lezniční dopravní cesty, st. org., se sídlem Praha 1, Nové Město 1003/7, z důvodu uložení 
kabelu Elektrické přípojky PZZ.
- schvaluje návrh smlouvy o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu na po-
zemku parc. 5019/2 v k. ú. Popovice u Uh. Hradiště, kde povinným je Obec Popovice 
a oprávněným E.ON Distribuce, a.s., se sídlem České Budějovice 2151/6, IČ 257 33 591, 
z důvodu umístění nového sloupu NN, venkovní přípojky pro novostavbu RD.
- schvaluje smlouvu o výpůjčce, kde půjčitel je Římskokatolická farnost Popovice, Po-
povice 186, IČ 46257942, vypůjčitelem Obec Popovice a předmětem smlouvy pozemek 
parcela č. 389/2 (pohřebiště) a pozemek parcela č. st. 301 (márnice) oba pozemky 
v k. ú. Popovice u Uh. Hradiště.
- schvaluje návrh na uzavření smlouvy o zajištění zpětného odběru elektrozařízení mezi 
Obcí Popovice a společností ELEKTROWIN a. s., se sídlem Praha 4, Michelská 300/60, 
IČ 272 57 843, kde předmětem smlouvy je zpětný odběr elektrozařízení spadajících 
do skupiny 1., 2. a 6 dle ustanovení § 37g zák. 185/2001 Sb. o odpadech v platném zně-
ní.
- schvaluje návrh na uzavření smlouvy o zajištění zpětného odběru elektrozařízení mezi 
Obcí Popovice a společností ASEKOL s. r. o., se sídlem Praha 4, Československého exilu 
2062/8, IČ 273 73 231, kde předmětem smlouvy je zpětný odběr elektrozařízení spa-
dajících do skupiny 3., 4., 7., 8., a 9 dle ustanovení § 37g zák. 185/2001 Sb., o odpadech 
v platném znění.
- schvaluje návrh kupní smlouvy na prodej pozemku části parcely 5101/45 v k. ú. Popo-
vice u Uh. Hradiště, o výměře cca 1.300m2, ve vlastnictví obce, žadatelům manželům 
Turzíkovým, bytem Popovice 360, kde kupní cena za m2 bude 7,50 Kč a náklady na zho-
tovení geometrického plánu na dělení pozemku a návrh na vklad hradí kupující. 
- schvaluje návrh kupní smlouvy na odkup pozemků v k. ú. Popovice u Uh. Hradiště: 
parc. č. 4891/18 – lesní pozemek o výměře 286 m2, parc. č. 5015/6 – ostatní plocha o vý-
měře 59 m2, dále pozemky v k. ú. Vésky: parc. č. 532/90 – orná půda o výměře 1590 m2, 
parc. č. 532/28 – ostatní plocha o výměře 26 m2, parc. č. 532/91 – orná půda o výměře 
1561 m2, parc. č. 532/3 – ostatní plocha o výměře 73 m2,  za dohodnutou kupní cenu 
v celkové výši 33.247,- Kč.  
- pověřuje místostarostu p. Fr. Bajaju vypracováním zamítavého vyjádření k návrhu 
vyhlášení Přírodní památky Stráně u Popovic a odesláním tohoto vyjádření na Zlínský 
kraj, odbor životního prostředí a ukládá starostce vyvěšení tohoto vyjádření na webové 
stránky obce a do vývěsky obecního úřadu.   
- odkládá projednání žádosti o povolení VHP a ukládá starostce prověřit způsob a mož-
nosti regulace VHP na území obce. 
- neschvaluje pořízení košů a sáčků na psí exkrementy a jejich umístění po obci. 
- schvaluje návrh na poskytování finančního daru ve výši 2.000,- Kč, předávaného v ho-
tovosti rodičům při slavnostním přijetí jejich novorozeného dítěte jako nového občánka 
s trvalým pobytem v obci Popovice.
- schvaluje návrh na prověření možnosti výpůjčky příp. zakoupení fotopastí a jejich 
umístění do lokalit, kde se opakovaně objevují černé skládky, a pověřuje místostarostu 
p. Radomíra Malinu zjištěním možností uskutečnění tohoto záměru.  
- bere na vědomí termín dalšího zasedání ZO a to pondělí 17. června 2013 v 19 hodin 
na obecním úřadě. 
- bere na vědomí termín uskutečnění pietního aktu na uctění památky obětem 2. sv. 
války při příležitosti osvobození obce, a to pátek 26. dubna 2013 v 19.30hodin. 

Svoz papíru

Nabídka
publikací

Svoz plastů v pytlích se uskuteční vždy 
v pondělí v termínu 9. září, 7. října, 4. 
listopadu a 2. prosince. Plasty musí být 
uloženy ve žlutých pytlích s logem Rum-
poldu.

Svoz papíru v pytlích se uskuteční v termí-
nu 11. října a 13. prosince. Papír musí být ulo-
žen v modrých pytlích s logem Rumpoldu.

Pytle jsou k dostání na OÚ Popovice.
Cena 10,- Kč.

Josef Pešák:
 „Krásné večery

s Lúčkou & Olšavou“
Publikace - cena 250,- Kč
Pan profesor Josef Pešák byl dlouhole-

tým aktivním členem folklorního taneč-
ního souboru Lúčka v Kudlovicích. Zde 
také aktivně spolupracoval na veškerém 
dění tohoto souboru. Podobně se účast-
nil a byl nápomocen činnosti a úspě-
chům uherskobrodského souboru zvuč-
ného jména Olšava. Díky jeho aktivní 
účasti a angažovanosti v těchto národo-
pisných souborech a jeho obdivuhodné 
píli byla nashromážděna spousta mate-
riálu, který byl zpracován do knižní po-
doby a jistě potěší jak bývalé „souborá-
ky“ tak příznivce jmenovaných souborů. 
Bližší informace získáte na OÚ.

Historický kaleidoskop
Předplatné časopisu - cena 350,- Kč
Asociace nositelů legionářských tradic 

představuje časopis Historický kaleido-
skop, který seznamuje čtenáře s udá-
lostmi, které by měli občané své země 
znát. Osobními výpověďmi svědků, roz-
hovory s přímými účastníky dějů přibli-
žuje veřejnosti atmosféru minulých dob, 
která měla vliv na chování a rozhodová-
ní vládních představitelů i jednotlivců. 
Cílem časopisu  je podporovat u občanů 
České republiky a zvláště u dětí a mláde-
že, pocit hrdosti na svou zem a její minu-
lost a rozvíjet jejich znalosti historie. Více 
na www.historickykaleidoskop.cz  

Další zasedání zastupitelstva obce 
se uskuteční 21. října  2013  

od 19 hodin na obecním úřadě.

Svoz plastů
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Další zasedání, v tomto roce již čtvrté, bylo svoláno jako mimo-
řádné a uskutečnilo se 23. května. Přijato bylo toto usnesení:
Zastupitelstvo obce 
- souhlasí s rozšířením programu jednání a schvaluje program za-
sedání.
- určuje zapisovatelem Františka Bajaju, ověřovatelem zápisu Ivo 
Hornu a Stanislava Sedláčka a volí návrhovou komisi ve složení 
František Vlk a Radomír Malina.
- schvaluje návrh smlouvy č. 12109502 o poskytnutí podpory ze 
Státního fondu Životní prostředí ČR v rámci OPŽP, Prioritní osa 2 
– oblast podpory 2.1 – Zlepšení kvality ovzduší, kde příjemcem 
dotace je Obec Popovice a výše podpory je 52.857,- Kč.  
- schvaluje návrh smlouvy o poskytnutí podpory č. D/0672/2013/
STR, kde poskytovatelem je Zlínský kraj, příjemcem Obec Popovi-
ce a předmětem smlouvy poskytnutí podpory na realizaci projek-
tu „Osvětlení a elektroinstalace v budově ZŠ“ ve výši 230.000,- Kč.
- schvaluje návrh mandátní smlouvy, kde mandantem je Obec Po-
povice, mandatářem INVESTA UH, s.r.o., se sídlem UH. Hradiště 
– Dlouhá 688, IČ 262 50 942, a předmětem smlouvy provedení 
VŘ na dodavatele akce „Osvětlení a elektroinstalace v budově 
ZŠ“.
- bere na vědomí Zprávu o posouzení a hodnocení nabídek 
na realizaci projektu „Hrajeme si na zahradě“ a schvaluje návrh 
smlouvy o dílo č. sml. S12J149, kde dodavatelem je společnost 
Hřiště s. r. o., Brno – Příkop 838/6, IČ 283 54 303 a předmětem 
smlouvy realizace projektu „Hrajeme si na zahradě“.
- bere na vědomí Zprávu posouzení a hodnocení nabídek 
na dodavatele kompostérů pro obec Popovice a schvaluje ná-
vrh Kupní smlouvy, kde prodávajícím je MEVA-BRNO, s. r. o., 
Želešice, 24. Dubna 428, IČ 634 71 892 a předmětem plnění je 
dodávka kompostérů v souladu s výběrovým řízením s názvem 
„Separace bioodpadů v obci Popovice“  
- schvaluje návrh smlouvy o dílo, kde zhotovitelem je společ-
nost Izolace Malina s. r. o., se sídlem Kunovice, Tř. Vítězství 1120, 
IČ 269 14 859 a předmět smlouvy dodávka a montáž střešní 
izolace na budově čp. 107 a na objektu kulturního domu – pří-
střešek nad bočním vchodem.
- neschvaluje návrh smlouvy o dílo, kde dodavatelem je spo-
lečnost Mikulík projekty s. r.o., Uh. Hradiště – Svatoplukova 
285, IČ 276 97 746 a předmětem smlouvy zpracování projek-
tové dokumentace na akci „Opěrná zídka – Kovárka“ a ukládá 
starostce vést jednání o dalších variantách technického řešení.
- odkládá, vzhledem k nejasnostem majetkových vztahů a pro-
blematického řešení likvidace skládky, rozhodnutí o návrhu 
na odkup pozemků vedených na LV 1139 o celkové výměře 
4 440 m2, vlastník EKOCICO s. r. o., IČ 270 76 369, Praha – Jan-
kovcova 53, na příští zasedání zastupitelstva.
- neschvaluje nabídku na zhotovení leteckých fotografií obce 
dle cenové nabídky společnosti Vydavateľstvo CBS s. r. o., Bán-
ská Bystrica – Kynceľová 54. 
- schvaluje uzavření darovací smlouvy, kde obdarovaným je 
Základní škola a Mateřská škola Popovice a dárcem KOVOKON 
Popovice s. r.o., výše daru je 10.000,- Kč, darovací smlouvy, kde 
dárcem je společnost Přesné odlitky s. r. o., Popovice a výše 
daru je 5.000,- Kč, darovací smlouvy kde dárcem je firma Kovář 
Plus, Podolí a výše daru 5.000,- Kč a darovací smlouvy, kde dár-
cem je Bárová Jana, Popovice a výše daru 2.000,- Kč, ve všech 
případech se jedná o účelový dar na úhradu nákladů spojených 
s akcí Škola v přírodě. 
- deleguje místostarostu obce p. Františka Bajaju k zastupování 
Obce Popovice na valné hromadě akciové společnosti Slovácké 
vodárny a kanalizace, konané dne 12. 6. 2013 v Uh. Hradišti.

Před prázdninami se konalo ještě jedno zasedání zastupitelstva obce 
a to 17. června. Na tomto zasedání bylo přijato toto usnesení:
Zastupitelstvo obce 
- souhlasí s navrhovaným programem jednání a schvaluje program za-
sedání.
- určuje zapisovatelem Františka Bajaju, ověřovatelem zápisu Zdeňka 
Kočíře a Františka Vlka a volí návrhovou komisi ve složení Stanislav Sed-
láček a Radomír Malina.
- schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola a Ma-
teřská škola Popovice za rok 2012, bere na vědomí Zprávu o hospoda-
ření příspěvkové organizace za rok 2012 s výsledkem + 26.724,34 Kč 
a schvaluje převedení této částky do Fondu rezerv příspěvkové orga-
nizace.   
- bere na vědomí zprávu o provedení inventarizace majetku obce k 31. 
12. 2012.
- bere na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce 
za rok 2012. 
- schvaluje účetní závěrku obce za rok 2012
- schvaluje závěrečný účet obce za rok 2012 bez výhrad
- souhlasí s ukončením smlouvy o nájmu areálu Amfík Bukovina se 
společností Tufír, s.r.o., Kunovice, IČ 262 63 718, s nejzazším termínem 
plnění 30. 11. 2013
- schvaluje založení organizace, jejíž činností bude provoz areálu Amfí-
ku Bukovina
- souhlasí s projednáním podmínek a přípravou dodatku smlouvy 
o půjčce řešící vyrovnání závazku obce vůči společnosti Tufír s.r.o., Ku-
novice, IČ 262 63 718, s nejzazším termínem schválení tohoto dodatku 
smlouvy 30. 11. 2013
- bere na vědomí převzetí dekretu o udělení znaku a vlajky obce Popo-
vice a termín slavnostního představení těchto symbolů dne 8. září 2013
- schvaluje návrh na podání žádosti o dotaci na realizaci akce „Kana-
lizační přivaděč Popovice – Vésky“ a uvolnění finančních prostředků 
z rozpočtu obce na dofinancování této akce a to v roce 2013 ve výši 
400.000,- Kč a v roce 2014 ve výši 6.500.000,- Kč z rezervy hospodaření 
obce z minulých let
- schvaluje návrh dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 05/2012 , kde před-
mětem plnění je zpracování žádosti o poskytnutí finanční dotace pro 
akci „Kanalizační přivaděč Popovice – Vésky“, kdy tímto dodatkem do-
jde k ukončení této smlouvy
- schvaluje návrh smlouvy o dílo, kde předmětem je zpracování žádosti 
o poskytnutí finanční dotace pro akci „Kanalizační přivaděč Popovice 
– Vésky“ a kde zhotovitelem je  Ing. Patočka Michal, se sídlem Brno, B. 
Němcové 36, IČ 74350323
- schvaluje návrh mandátní smlouvy, kde předmětem smlouvy je vý-
kon stavebního – technického dozoru a inženýrské činnosti investorské 
v průběhu realizace díla „Kanalizační přivaděč Popovice – Vésky“ a kde 
mandatářem je Ing Jan Rubíček, Kroměříž, Masarykovo náměstí 9, IČ 
10589473
- schvaluje poskytnutí účelového finančního příspěvku ve výši 3.000,- 
Kč příspěvkové organizaci Základní škola, Kunovice, Červená cesta 853, 
IČ 709 89 931, na úhradu nákladů spojených s oslavami výročí založení 
základní školy
- schvaluje poskytnutí finančního příspěvku ve výši 2.000,- Kč občan-
skému sdružení Babybox, IČ 27006891, se sídlem Praha 10 – Hájek 88, 
na úhradu nákladů spojených se zřízením babyboxu v Uh. Hradišti
- nesouhlasí s poskytnutím finančního příspěvku Okresnímu fotbalové-
mu svazu Uherské Hradiště na vydání publikace
- schvaluje změnu č. 2 rozpočtu obce Popovice pro rok 2013
- souhlasí se zápisem Soutěže v interpretaci tradičního mužského sólo-
vého tance „verbuňk“ mezi Vybrané programy, projekty a činnosti, které 
nejlépe odrážejí zásady a cíle Úmluvy o zachování nehmotného kultur-
ního dědictví UNESCO.
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Zahrádkářský sloupek

Taneční soubor Popovjánek

Zahrádkáři pokračují se sklizní vý-
sledků své práce a případně proklínají 
ty, kteří jim se sklizní pomohli, i když 
nic nesadili. Opakuje se to každý rok, 
zloději nevymírají. Doporučení, co 
by se mělo na zahrádkách dělat a jak 
ošetřovat rostliny se zájemci dozvída-
jí v pravidelných měsíčních relacích 
na zahrádkářské stránce obecního 
webu i na obecních vývěskách.  V naší 
pálenici opět letos nebudeme pálit 
letní kvasy, vyměňujeme už silně zko-
rodovanou nádrž na chladící vodu 
na půdě. Pálenice v Kunovicích jede.  
Po parném a suchém létě snad opět 
nevyschnou potoky a neztratí se voda 
ze studny. V zahrádkářském sklepě je 
provoz minimální, ale funguje.  Malý je 
i zájem o zájezd na přehlídku decho-
vek do Dubňan, asi nám stačí konku-
rence v místním Amfíku.  Přesto všem 
přeje všechno dobré J.V.  

Popovjánek hledá nové kamarády 
a kamarádky, kteří by se chtěli zapojit 
do činnosti souboru, zkusit něco no-
vého, naučit se nové tance, písničky 
a hlavně zažít spoustu legrace. Přijďte 
si alespoň vyzkoušet, jak to v souboru 
chodí a možná zjistíte, že vás to bude 
bavit. Zveme všechny zájemce ve věku 
od 5 do 13 let, aby se zúčastnili první 
poprázdninové zkoušky, která se koná 
ve čtvrtek 5. září v 17 hodin v klubovně 
Popovjánku v KD.

PS: Díky dobrým duším, se Popovjánek 
probojoval až do finále soutěže vyhlášené 
týdeníkem Dobrý den s Kurýrem o Hvězdu 
Slováckého folkloru! Spolu s námi je v ka-
tegorii  „folklorní  soubory“  dalších  sedm 
finalistů.  Děkuji  všem,  kteří  nás  podpo-
rovali  v  této  soutěži  a  posílali  nebo  ode-
vzdávali kuponky z novin. Ještě do 5. 9. je 
možno hlasovat, na slavnostech vína pak 
budou  vyhlášeny  výsledky.  Tak  vydržte 
a zachovejte nám svou přízeň. Díky.

Pozvání na 39. ročník Memoriálu 
Richarda Knolla

Richard Knoll (17.11.1893-
3.5.1973) se narodil v Rouchovanech 
v okrese Třebíč a patří k nejvýznam-
nějším osobnostem a k uznávaným 
kynologům nejen u nás. Byl chova-
telem a cvičitelem mnoha plemen 
loveckých psů a z jeho chovatelské 
stanice Tišnov vzešlo 170 vrhů krát-
kosrstých ohařů. K uctění památky 
tohoto velkého kynologa pořádá 
Českomoravská myslivecká jednota 
každoročně od roku 1975 vrchol-
nou soutěž ohařů Memoriál Richar-

da Knolla se zadáním titulu Všestranný vítěz ČR. V letošním roce, kdy vzpomínáme 
90. výročí založení Československé myslivecké jednoty a vzpomínáme 40. výročí 
od úmrtí tohoto významného kynologa a 120. výročí od jeho narození, byl pořádá-
ním memoriálu pověřen Okresní myslivecký spolek v Uherském Hradišti.  Je velmi 
potěšitelné, že naše myslivecké sdružení bylo vybráno k zajištění  části této  sou-
těže pořádané pod záštitou MVDr. Stanislava Myšáka – hejtmana Zlínského kraje.   
Na popovických rybnících bude ve dnech 31.8.-1.9.2013 soutěžit 20 loveckých oha-
řů v práci na vodě. Další disciplíny této soutěže budou probíhat v honitbách Horní 
Němčí z  lesní práce a Dolní Němčí z práce v poli . 

Slavnostní zahájení se uskuteční v sobotu 31.8.2013 v době 8.00-9.00 h na stadio-
nu v Dolním Němčí a poté se jednotlivé skupiny rozjedou do honiteb k zahájení pra-
cí. V neděli 1.9.2013 odjedou soutěžící z centra v Dolním Němčí do honiteb v 8.30 h.

Zveme všechny příznivce lovecké kynologie a všechny občany k účasti na této vr-
cholné soutěži. Vstup volný a po oba dny bude na myslivecké chatě zajištěno občer-
stvení – pečená zvěřina, klobásky z udírny a srnčí guláš.

Na Vaši hojnou účast se těší členové Mysliveckého sdružení Bukovina. Fr. Bajaja

Eště byly štyry týdně do hodů...
Už jenom pět týdnů zbývá do hodů, do největšího svátku krojů a tradic v obcích 

na Slovácku a tedy i u nás. Slovácké hody s právem se v Popovicích uskuteční dle 
tradice první říjnový víkend, tedy 5. – 6. října. Chasa usilovně nacvičuje hodové pís-
ničky a připravuje se na předvedení hodového pásma. A zve mezi sebe další případ-
né zájemce o to, stát se hlavními protagonisty hodového veselí. Letošní hody budou 
mít jednu zvláštnost a možná také o důvod víc se aktivně do víru hodového veselí 
zapojit. Naši obec a snahu našich „mladých“ o udržování tradic v obci si vybrali scé-
naristé české televize, kteří připravují cyklus dokumentů právě o tradicích. Televizní 
štáb bude o prvním říjnovém víkendu dokumentovat vše, co se kolem hodů děje. 
Zdobení kulturního domu, výrobu růžiček, generálku na hodové pásmo, zapalování 
hodů, sobotní žádání o stárky a právo i nedělní mši a obchůzku s beranem.  Zveme 
všechny – svobodné i ženáče – aby si šli užít hodové veselí a dokázali, že tradice 
v naší obci není jen pouhé slovo. 

Sobota 5. října
Ve 13.30 hodin – sraz hodové chasy 
u kostela, za doprovodu DH Hradčov-
janka odchod pro stárky
V 15.30 hodin – u obecního úřadu hra-
je CM Čardáš, prodej burčáku
V 16.00 hodin – žádání o právo u sta-
rostky obce
Ve 20.00 hodin – hodová zábava s DH 
Hradčovjanka a CM Čardáš (KD bude 
otevřen od 19.30 hodin – opět bude 
fungovat systém místenek)

Ve 21.00 hodin – předtančení hodové-
ho pásma

Neděle 6. října 
V 10.30 hodin – mše svatá za účasti kro-
jované chasy věnovaná 100. výročí zalo-
žení farnosti Popovice
Ve 13.30 hodin – sraz hodové chasy 
u kostela – za doprovodu DH Hradčov-
janka obchůzka s beranem

Program Slováckých hodů 2013:

„Není bylina,
aby na něco nebyla“

Zveme Vás na besedu s p. Vlastimilou 
Husarovou o obnově síly našeho těla, 
zmírnění zdravotních potíží, zmírnění 
bolesti a pomoci při úrazech. Nejedná se  
o předváděcí akci!

Beseda se uskuteční v sobotu 28. září  
v 18 hodin na obecním úřadě v Popovicích.
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Vážení občané,
každý z Vás, kdo přinese či spíše při-

veze objemný odpad na sběrné místo 
v č.p. 23, nemůže si nevšimnout jeho 
velkého množství, které se zde nasbírá 
každý týden. Je potěšitelné, že tyto od-
pady nekončí někde na okraji vesnice 
či ve vzdálenějších žlebech, ale přece 
jen si položme otázku, zda s  odpadem 
dobře hospodaříme. Odvoz  objemné-
ho domovního odpadu a jeho následná 
likvidace stojí obecní pokladnu nema-
lé finanční prostředky, které by se jistě 
daly využít jinak. Totéž platí i pro sběr 
a likvidaci vyřazených elektrospotřebi-
čů a nebezpečného odpadu i pro pře-
plněné popelnice. Zastupitelé obce se 
touto otázkou již několikrát  zabývali 
a ve snaze uspořit náklady na likvidaci 
odpadů a získání větší výše možných 
odměn za třídění odpadů se rozhodli  
pro toto řešení:

S platností od tohoto roku byl zrušen 
sběr elektrospotřebičů včetně ledniček 
a mrazniček pomocí putovního kontej-
neru tzv. WINTEJNERU, který byl přista-
vován u OÚ. Dále byl zrušen sběr tele-
vizorů a počítačových monitorů spolu 
s nebezpečným odpadem.

V minulých dnech naše obec uzavře-
la smlouvy o zajištění zpětného odběru 
použitých elektrozařízení se subjekty 
kolektivního systému Asekol, Ekolamp 
a Elektrowin. Na základě těchto smluv 
jsou na sběrném místě č.p. 23 vždy 

v otevírací dobu odebírány tyto vyřaze-
né elektrospotřebiče:
a) televizory a  počítačové monitory
b) zářivky, výbojky a LED světelné zdro-
je
c) chlazení t.j.ledničky a mrazničky, vel-
ké spotřebiče např. sporáky a pračky, 
dále pak malé spotřebiče jako jsou počí-
tače, radia, přehrávače, el. nářadí, telefo-
ny, videokamery, el. hračky a pod.

Podmínkou pro příjem všech elektro-
zařízení je jejich kompletnost. Ledničky 
a mrazničky nemohou být přijímány 
bez chladících jednotek (kompresorů), 
pračky a ždímačky bez elektromotorů 
nebo rozbité zářivky a výbojky.  Při de-
montáží kompresorů z chladících za-
řízení dochází k úniku nebezpečných 
látek (chladiva) do ovzduší, což je nejen 
nežádoucí, ale hlavně dochází  k neo-
právněnému nakládání s nebezpečným 
odpadem, což může být postihováno. 
Nekompletní ledničky a mrazničky se 
stávají nebezpečným odpadem a nelze 
je dát do starého železa. Stojí za zváže-
ní, zda by občan neměl hradit náklady 
na likvidaci rozebrané ledničky či mraz-
ničky coby nebezpečného odpadu.  
Do nebezpečného odpadu, který si lidé 
nashromáždí ve svých domácnostech 
a bude sbírán 2 x ročně dosavadním 
způsobem (oznámení sběru místním 
rozhlasem), patří především zbytky ba-
rev  a ředidel včetně jejich obalů, zbytky 
léků, oleje, akumulátory, pneumatiky z 

osobních vozidel, malotraktorů a moto-
cyklů  a pod.. Nepatří sem pláště a duše 
z jízdních kol, ty dávejte do směsného 
odpadu. Určitě sem nepatří pláště z vel-
kých traktorů a nákladních vozidel. Tyto 
si musí jejich majitelé likvidovat na své 
náklady. Nadále bude pokračovat pyt-
lový sběr plastů. Plasty, které se svou 
velikostí nevejdou do pytlů, budou 
odebírány a ukládány do kontejnerů 
umístěných na sběrném místě v č.p. 23. 
Dva kontejnery na plast, každý o obje-
mu 1100 l, nám budou dodány v nej-
bližší době. Dosavadní způsob sběru 
skla bude rozšířen přidáním kontejnerů, 
známých zvonů, aby bylo zajištěno tří-
dění skla barevného a bílého na všech 
sběrných místech v obci. Je velká škoda, 
že se zatím neosvědčil pytlový sběr pa-
píru. Po vyhodnocení efektivity tohoto 
sběru v roce 2013 přijme zastupitelstvo 
rozhodnutí, zda  bude v příštím roce po-
kračovat, či dojde k jeho zrušení. Nicmé-
ně starý papír je možné nadále ukládat 
do kontejnerů rozmístěných po obci. 

Nově se s okamžitou platností zavádí 
třídění bioodpadů pocházejících z do-
mácností i zahrádek a jejich ukládání 
do kompostérů pořízených za pomoci 
dotace Státního fondu životního pro-
středí, na kterou se nám podařilo dosáh-
nout. V rámci tohoto úspěšného projek-
tu nám bylo dodáno 250 ks kompostérů. 
Dotace na jejich pořízení činí 570 tis. Kč 
a náklady obce jsou 75 334,65 Kč. Od za-
vedení třídění biologických odpadů 
a jejich následného zpracování na kom-
post si slibujeme nejen snížení obsahu 
popelnic, ale i prospěšnost pro naše za-
hrádky. Fr. Bajaja

Jak dál s odpady

Kompostéry
Jistě jste zaznamenali informace 

o tom, že naše obec uspěla s žádostí 
o dotace na akci „Separace bioodpa-
dů“, což znamená pořízení komposté-
rů a jejich předání občanům obce 
k užívání. Z celkového počtu 250 ks 
dodaných kompostérů bylo již 201 
rozdáno zájemcům. Pokud by někdo 
z občanů, kteří si ještě kompostér ne-
vyzvedli, měli o jeho užívání zájem, 
mají ještě stále možnost se přihlá-
sit na obecním úřadě. Se zájemcem 
bude uzavřena smlouva o bezplatné 
výpůjčce na dobu pěti let, s tím, že 
po uplynutí této doby se kompostér 
stává majetkem občana.
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12. - 13. 4. Noc s Andersenem navštívil a děti pobavil kouzelník 
Jirka Hadaš

18. 5. Na Jarmarku řemesel se opět utkali mladí verbíři a předvedli to nejlepší, co umí. Nesměly chybět zabijačkové speciality, 
originální lidové výrobky a temperamentní vystoupení folklorních souborů.

1. 6. Pohádkový les - u rybníků a na Amfíku se jako každoročně sešlo velké množství nejrůznějších pohádkových postav. Návštěvnost 
byla opět o něco větší i přesto, že trasu účastníci absolvovali většinou v pláštěnkách či s deštníky.

27. - 28. 4 Popovjánek se zúčastnil taneční soutěže v Českém 
Dubu. Odměnou za skvělé výkony byla návštěva aquaparku.

Kaleidoskop událostí
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8. 6. Na obecním úřadě se uskutečnilo slavnostní přijetí letošních 
jubilantů - ročníku 1953 

29. 6. Na MFF ve Strážnici předvedl Jakub Tomala perfektní 
výkon a vystoupil již po třetí na nejvyšší příčku soutěže verbířů

28. 7. - 3. 8. Popovjánek opět uspořádal letní tábor, kterého se 
letos zúčastnilo 26 dětí

3. 8. Turnaj ve stolním tenise nadchl účastníky všech věkových 
kategorií

10. 6. V Poslanecké sněmovně parlamentu ČR převzala starostka 
obce dekret o přidělení znaku a vlajky obce

21. 8. Večer s příchutí chilli - čili vítej Mexiko byl od začátku do 
konce nabitý energií a závěrečný aplaus nebral konce

Kaleidoskop událostí
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Z kroniky obce - rok 1950
Pokračování z minulého čísla

Kino
Do kulturní oblasti značně zasahuje místní kino ve správě 

MNV. Činnost zahájilo v únoru 1949 zásluhou učitele Josefa 
Glace a s. Antonína Bureše. Začátkem roku podařilo se za-
koupiti nový a lepší kinopřístroj zn. Meopton s příslušenstvím 
v hodnotě Kčs 150.000,-. Částka tato byla proplácena hotově 
za přispění ONV v Uh. Hradišti, zdejšího MNV a všech složek 
v obci. za rok 1950 bylo promítáno 50 filmů, které navštívilo 
přes 12.000 návštěvníků, příjem činil přes 120.000 Kčs.

Knihovna
Čte se málo, příčin je několik. Jednou z nich je nedostatek 

času, osobní a rodinné starosti, nezájem o novou literaturu.
Škola
Školní práce mimo učení projevovalo se aktivní účastí při 

vzpomínkových oslavách školních i mimoškolních. Z mimo-
školní činnosti byla to divadelní hra: Popelka, výstava, návště-
va zvěřince a muzea, div. hra: Velké oči, pořádání Dětského 
dne a žákovského výletu: Brno -  Macocha- Kníničská přehra-
da. Pro zlepšení školní práce byla adaptací zřízena sborovna, 
zakoupen a zaveden do všech tříd školní rozhlas, nová kamna 
a zrcadla. Po 39ti letém působení vůbec a po 19ti letém pů-
sobení na zdejší škole jako učitel i jako správce školy, odchází 
na trvalý odpočinek řídící učitel Oldřich Šulc -oblíbený učitel, 
dobrý vychovatel, vzorný člověk. Od 1. září byl pověřen sprá-
vou školy uč. Jan Dvořan a tím dnem ustanovena též učitelka 
Zdenka Jančaříková z Uh. Hradiště.

Hudba
Hudebníci jsou sdruženi pod názvem: Soubor lidových hu-

debníků - Popovice, vedoucí souboru: Antonín Kryštof. 
Skupina: Místní odborová skupina lid. hudebníků - Popovi-

ce, organ. č. 825/21 sektor a sdružuje 21 hudebníků souboru 
Popovice a 13 hudebníků souboru Mistřice, celkem 34 osob.

Činnost: Výlety a zábavy - 12 zájezdů, 20 doma.
 Pohřby: 6 doma
Soutěž: Mistřice- 14. místo, od prvního rozdíl 2,71%
 Popovice- 10 místo, od prvního rozdíl 1,79%.
Brigády:
světské - 275hod 22.498,40 Kčs
církevní - 150hod 10.000,- Kč, celkem 425hod 32.498,40 Kč. 
Poplatky 
Zábavy: první 3 hod à 40,- Kč, další hod à 30,- Kč, kval.
příplatek 30%, skupina 8%, ústředí 2%, 
pohřby a průvody první hodina 80 Kč, další hod. 50 Kč.

Poměry hospodářské
Katastr obce má 4.743 parcel. Počet pozemkových archů 

934, počet domů 274. Celková výměra 858ha 22a 57m2.
Z toho:

pole 588ha 23a   4m2

 louky 7ha 63a   5m2

 zahrady 26ha 13a 19m2

 vinice asi 2ha                         

 pastviny 82ha 11a 64m2

 lesy 121ha 78a 83m2

 zastavěná plocha   9ha 72a 83m2

 půda nepl. 65a 42m2

 půda dani podléhající  21ha 41a 75m2

Rozdělení hospodářství do velikostních skupin:

od 0a do 50a  43 závodů

 od 50a do 1ha  69 závodů

 od 1ha do 2ha  72 závodů

 od 2ha do 5ha  84 závodů

 od 5ha do 10ha  20 závodů

 nad 10ha  2 závody

Obiloviny

výnos  z ha  plocha  cena za q

 žita  18q  65ha  350,-Kčs

 pšenice 
ozimé  17q  82ha  400,-Kčs

 pšenice jarní  16q    5ha  380,-Kčs

 ječmen  19q  66ha  390,-Kčs

 oves a směs 
se zkrmuje   36ha

Okopaniny

výnos  z ha  plocha  cena za q

 cukrovka  300q  20ha  60 Kčs

 krmná řepa  400q  11ha  

 brambory  152q  60ha  100 Kčs

Stav hovězího dobytka
Stav hovězího dobytka je 460 kusů, z toho 240 krav, průměrná 
dojivost jedné krávy je 1450 l mléka ročně a cena 1 dobré krá-
vy je 14.000 Kčs.
Tažných koní je 55 kusů, cena 1 koně je 12.000 Kčs, hříbat je 10 
kusů, cena kolem 4.000 Kčs, koz je 250 kusů, vepřů je 550 kusů, 
z toho 65 prasnic, slepic je asi 2500 kusů. Z celkového počtu je 
na 20% zvířectva nemocného.

Ovocnářství
Ovocnářství se slibně rozvíjí a je na postupu. Daří se zde jablka, 
hrušky, třešně, švestky, meruňky. Zužitkování ovoce je různé: 
prodej, sušení v sušárnách, vaření povidel a pálení slovácké 
slivovice.Tak vznikla družstevní pálenice, jež byla zakoupena 
od manželů Blahových z Popovic dne 15. října 1939 a postave-
na byla v Kobylci u Olšovce. 
Zakládající členové: Potomák Jan, Vlčnovský Jan, Malina Jan, 
Vala Antonín, Havlíček Václav, Šohajek Václav. Počet členů 
v roce 1939 byl 68. Za okupace v roce 1941 byla zbořena, 
protože hrozila sesutím, kotle uskladněny u Antonína Vale až 
do roku 1945, kdy se členové usnesli postavit novou a na vhod-
nějším místě. Stalo se tak u nádraží na obecním pozemku. Již 
téhož roku byla v provozu, v roce 1947 byl proveden vodovod 
a v roce 1948 upravena dle nového nařízení.
Nyní má pálenice 112 členů a představenstvo tvoří:

Vala Antonín  předseda  Bureš 
Antonín  pokladník

Dědek Jan  místopřed-
seda

 Havlíček 
Antonín  revizor účtů

Novák Boh.  jednatel  Laga Antonín  revizor účtů
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JSČZ
Jednotný svaz českých zemědělců byl ve své činnosti sláb 
v důsledku nové zemědělské politiky. Začátkem roku 1950 
byla provedena reorganizace výboru, zlepšení se nedostavilo. 
Výbor byl tohoto složení:

Malina Jan 
č. 214  předseda  Paška 

František č. 94  člen

 Omelka Jiří 
č. 259

 místopřed-
seda

 Šilhavík Jan 
č. 224  člen

 Šácha Jan 
č. 63  jednatel  Kaňovský 

Antonín č. 80  člen

 Tetera Václav 
č.86  člen  Brablc Jan č. 

229  člen

Počáteční elán je brzy opustil a ani sám předseda, který byl 
na týdenním školení, nebyl příkladem pro ostatní členy vý-
boru v otázce socializace vesnice. Sám, jako dobrý a zkušený 
hospodář, jako starý rolník, který už něco prodělal, nemůže se 
vypořádat s myšlenkou, že by se měl na „stará kolena“ zapo-
jit do kolektivní práce. I ostatním členům výboru otázka JZD 
nevyhovuje, proto se podobným hovorům pokud možno vy-
hýbají a tak se činnost projevila v tom, že před školou zasadili 
vánoční strom, založili louku pro obecní plemeníky, ošetřili 
ovocné stromky na obecním pozemku ve Slatině a zhotovili 
50 kusů sušáků.
Od 1.4.1948 byla sběrna mléka u Antonína Kaňovského, č. 80 
a po převzetí sbírali denně asi 180 l mléka. Mléko odevzdával 
kdo chtěl a kolik chtěl. V roce 1949 byly rozepsány kontigen-
ty (povinné dávky potravin státu) mléka podle plánovaných 
krav a z krmivové základny. V roce 1950 měla obec předpis 
mléka 190 tisíc litrů. Dodávka byla splněna na 96%. Mléko se 
platí podle tukových jednotek. Má-li litr mléka 3,5% - tak to je 
plánovací litr. Za 1 litr mléka se platí 4,20 Kčs. Mléko se denně 
odváží koňským potahem do Podolí k hlavní silnici a odtud 
mlékárenské auto odváží mléko do mlékárny v Nedakonicích. 
Z obce se denně odváží průměrně 750 l mléka v 25l konvicích.
Různé
V měsíci únoru konal MNV hovory s občany o škole za účasti 124 
osob.
Koncem měsíce března byl neočekávaně zajištěn a od rodiny od-
loučen místní občan - stolařský mistr, Jan Dědek.
V měsíci květnu zúčastnili se místní hudebníci okresní soutěže hu-
debních souborů v Uherském Hradišti .
V měsíci červnu uspořádala škola tělovýchovný Den mládeže a té-
hož měsíce žáci dvou nejvyšších ročníků  národní školy vykonali 
školní výlet: Brno-Macocha-Kníničská přehrada.
Dne 9. července uspořádal oddíl kopané místního Sokola pohá-
rový turnaj.
Dne 14. srpna vypukl požár u stolař. mistra Františka Hubíčka. 

Ve 22 hod. večer po zatroubeni „hoří“ dostavili se všichni členové 
hasičského sboru a za pomoci obětavých občanů, podařilo se roz-
šíření ohně lokalizovat. Pro nedostatek vody, motorová stříkačka 
musela býti zastavena. K požáru přijeli též z Kunovic, Podolí, Mí-
kovic a Vések. Z řad občanů vydatně pomáhaly ženy a o záchranu 
sousedních obytných stavení se nejvíce zasloužil Judr. Miroslav 
Dohnal a řídící učitel Oldřich Šulc. Hasilo se močůvkou.
Dne 16.5. na schůzi předsedů všech složek NF byly ustaveny dvoji-
ce v akci podpisu o mír. Zapojeni byli tito občané:

za KSČ  Vaněk Antonín 
č. 274  Kojetínský Alois

 za ČSŽ  Vlčnovská Marie 
č. 231

 Sháněl , instr. 
z ONV

 za SČSP  Šulc Oldřich, 
č. 150  Vala Antonín

 za SBS  Bureš Antonín  Hrabal Václav

 za ČSM  Štípský V.  Štěrba Josef

 za MAV  Pavelka F. č.134  Stašek Zdeněk 
č. 76

Dne 24.9. byly vykonána sbírka bojující Koreji. Zapojeni byli 
tito občané:

 za KSČ  Vaněk Antonín č. 
274  Tichoň Jan č. 62

 za SBS  Žák František č. 
111  Šácha Jan

 za SČSP  Grecman 
František  Špíšek Alois

 za ROH  Pospíchal 
František

 Kryštof Josef č. 
140

 za MAV  Pavelka František 
č. 134  Havlíček Štěpán

 za ČSŽ  Vlčnovská M. č. 
231  Kratěnová Marie

 za ČSM  Medek Alois  Kaňovský A č. 80

 myslivci  Stašek Antonín 
č.79

 Macháček 
Jaroslav

Do této akce se nezapojil hasičský sbor a svaz zemědělců. Vybráno 
bylo 5.555 Kčs.
Dne 5. října konal MAV veřejnou schůzi k okresní mírové konferenci 
za přítomnosti 216 občanů. jako delegáti byli zvoleni: Kusák Fran-
tišek, Vlčnovská Marie, Kryštof Jaroslav, Stašek Antonín a Slunečko 
Antonín.
Dne 7. prosince uspořádal JSČZ přednášku, na které hovořil refe-
rent Zich o svých zážitcích a dojmech z návštěvy Sovětského svazu.

Péče o kulturní dědictví
V měsíci červnu byla provedena revize 

technického stavu památníku svatých 
Cyrila a Metoděje. Tato údržba se provádí 
podle plánu režimu památky vždy po pěti 
až šesti letech. Restaurátorské práce za-
hrnovaly i opravu poškozeného písma. 
Památník, po profesionálním zásahu re-
staurátora, je opět ozdobou kostelní ná-
vsi a současně přispívá i k oslavám 1.150 
výročí příchodu sv. Cyrila a Metoděje 
na Velkou Moravu. Je třeba si povšimnout 

moudrosti našich popovských předků, 
kteří rozhodli, aby tito věrozvěstové při-
pomínali nám i příštím generacím, odkud 
jsme vyšli a kam máme na své další cestě 
směřovat. Je to otázka osobního vzta-
hu každého z nás k těmto historickým 
hodnotám a jejich naplňování v každo-
denním všedním životě. Prokazujme 
lepší vztah k prostředí, ve kterém žijeme 
a které je domovem naším, našich dětí 
a vnuků. 

Když bratři opouštěli svůj domov 
v rodné Soluni, věděli s určitostí, že se 
do něho už nikdy nevrátí. Přesto se vy-
dali na tuto cestu s vědomím, že udělají 
dobrou věc. Proto je jejich odkaz našemu 
národu nadčasový a má co říci i k součas-
nosti. Pokračujeme v práci o naši obec 
a naši zem, kterou započali roku 863 
s odvahou a vírou naši soluňští bratři, 
svatí Cyril a Metoděj. Kočíř Zdeněk

 komise pro historii a pamětihodnosti
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Prázdniny ve školce a škole
proběhly v tempu kvapíku

Ve škole i školce probíhají horečné přípravy a poslední úpravy. Finišují úklidy po ná-
ročných úpravách a obě zařízení přivítají své svěřence v novém. Ve škole byla provede-
na kompletní rekonstrukce elektrorozvodů a výměna osvětlení, které bylo nedostateč-
né a zdaleka nevyhovovalo platným normám a předpisům. Následně byla provedena 
v celé budově výmalba. Mateřská škola prošla ještě většími změnami. Byla vyměněna 
okna v celém přízemí a dveře do zahrady. Ve třídách, šatnách a jídelně bylo položeno 
nové lino. Tak jako ve škole byla i ve školce provedena celková rekonstrukce elektro-
rozvodů a osvětlení. Vzhledem k tomu, že muselo dojít k odstranění starých nátěrů 
ve většině místností školky, byla tato rekonstrukce časově velmi náročná. Odstraněno 
bylo také staré dřevěné obložení a místo něj aplikován omyvatelný nátěr. Pro děti čeká 
velké překvapení také na zahradě MŠ – v současné době se instalují nové hrací prvky 
a zahrada tak dostane novou, atraktivnější podobu. Celkové náklady na rekonstrukci 
v obou budovách si vyžádaly investice ve výši 1.715 tisíc. Díky poskytnutým dotacím 
na základě podaných žádostí se podařilo tyto náklady téměř z 50% pokrýt. Jednalo 
se o dotace poskytnuté Státním zemědělským intervenčním fondem – Program roz-
voje venkova na výměnu oken, podlahových krytin a výmalbu v budově MŠ ve výši 
200 tisíc Kč, dotace na akci „Hrajeme si na zahradě“ poskytnuté Ministerstvem pro 
místní rozvoj na rekonstrukci dětského hřiště v zahradě MŠ ve výši 374 tisíc a dotace 
poskytnuté Zlínským krajem z Programu obnovy venkova na Osvětlení a elektroinsta-
laci v budově školy ve výši 230 tisíc. Děkujeme těmto institucím za podporu našich 
projektů. Velký dík také patří zaměstnancům školy a školky, kteří přiložili ruku k dílu 
a zasloužili se o to, aby mohl školní rok začít včas a v plné parádě. Dětem i pedagogům 
přejeme hodně elánu, spoustu úspěchů a radosti z odvedené práce. jn

Pojeďte s námi na Slavnosti vína
Slovácké slavnosti vína a otevřených památek
Uherské Hradiště 6. – 8. 9.
Kromě bohatého programu, který můžete kompletní najít na webových stránkách www.
slavnostivinauh.cz, Vás srdečně zveme na zhlédnutí prezentace našeho mikroregionu:
Prezentace Mikroregionu Dolní Poolšaví
sobota 7. září - park před obchodní akademií
 11.30 hod. MS Kunovice, Podolské Frišky s dětmi, CM Lintava
 12.00 hod. Vítají Vás starostové obcí Mikroregionu Dolní Poolšaví
  – krátké pozvánky do jednotlivých obcí
12.15 – 13.30 hod.  „Děcka, poďte si hrát“ (blok dětských souborů - hry a tance dětí 
  z Dolního Poolšaví) Kunovjánek + CM Slovácká ZUŠ, Lintavěnka, 
  Malý Handrláček, Handrláček , CM Lintava, Veleťánek, CM Vinár, 
  Děcka z Kunovic, Míkovjánek

 13.40 – 14.10 hod.  „Tak  sa u nás verbuje“ - doprovází CM Mladí Burčáci,
  Jakub Tomala, Radovan Siman, Petr Polách, Petr Pěcha
 14.15 – 16.30 hod. „Tak sa u nás zpívá aj tancuje“
  (folklorní soubory a pěvecké sbory mikroregionu)
  MS Hradčovice, hodové chasy obcí Dolního Poolšaví, CM Mladí 
  Burčáci, ŽS Kunovice, SPOT Slunéčko,  Handrlák, CM Lintava, 
  Tetičky z Kunovic.

Přehled o dotacích získaných v roce 2013
Úřad práce příspěvek VPP 78.750,-
Zlínský kraj příspěvek na výkon státní správy 189.200,-
Zlínský kraj Osvětlení a elektroinstalace v ZŠ 230.000,-
MF Volba prezidenta republiky 27.200,-
SFŽP Snížení imisní zátěže v obci 951.426,-
SFŽP Separace bioodpadů 581.174,-
SZIF MŠ v novém 200.000,-
MMR Hrajeme si na zahradě 374.871,-
SZIF Nová okna a nové dveře na KD 199.332,-

Amfík Bukovina
V dubnu 2013 proběhlo dotazníko-

vé zjišťování, jaký názor mají občané 
na další provoz areálu Amfík Bukovina. 
Zde jsou její výsledky:

Rozdáno bylo 857 dotazníků. Zpět se 
vyplněných vrátilo 363, což je 42,36%.

Pro variantu 1., tedy návrh, aby pro-
voz Amfíku převzala obec, hlasovalo 
321 občanů, což je 37,46% z celkového 
počtu rozdaných a 88,43% z odevzda-
ných dotazníků. Pro variantu 2., tedy, 
aby areálu zůstal v nájmu společnost 
Tufír, hlasovalo 34 občanů, což je 3,97% 
z rozdaných a 9,37% z odevzdaných 
hlasů. Osm dotazníků bylo vráceno bez 
označení jedné z variant. Po dalším 
jednání a zvažování všech možných 
variant se zastupitelstvo na svém za-
sedání dne 17. června usneslo ukončit 
smlouvu o nájmu se společností Tufír, 
zřídit příspěvkovou organizaci, která 
bude areál pod dohledem obce provo-
zovat. Termín a způsob převzetí a vy-
rovnání závazků vůči společnosti Tufír 
je prozatím v jednání. 

V sobotu 23. června po dohrávce s oddílem 
Slovácko - Vážany, naši úspěšní muži oslavi-
li další triumf. A to vítězství v základní třídě.  
Po 8 letech jsme si opět zopakovali postup 
do okresní soutěže.  Tento postup byl zaslou-
žený, protože ze 6 postupujících oddílů jsme 
vykopali 1.místo. 

Gratulujeme za příkladnou reprezentaci 
Popovic.

Informovat Vás také chceme o mládežnic-
kých oddílech. Přihlásili jsme do soutěže ne-
jen muže, ale i žáky a dorost. Trénování žáků 
se ujme pan Libor Beníček z Havřic. Vedoucí 
mužstva bude vykonávat Ivo Kříž, který tak 
vystřídal pana Dušana Kvasnicu, jehož hlavní 
činností v TJ je práce hospodáře sportovního 
areálu. Za jeho dosavadní činnost v oddíle 
žáků děkujeme a přejeme mnoho zdaru se 
spoluprací s TJ. 

Do dorostu přestupuje dlouholetý trenér 
žáků Martin Michelfeit. Děkujme za jeho práci 
v oddíle žáků a v dorostu přejeme hodně zda-
ru a pevné nervy. Druhým trenérem je Dušan 
Kvasnica. Post vedoucího mužstva bude za-
stávat zkušený Luboš Pobořil. 

Další informace o činnosti oddílů budeme 
oznamovat prostřednictvím obecního rozhla-
su, plakátů nebo článků v Popolistech.

Všem našim oddílům přeji hodně zdraví, 
vytrvalost a co nejlepší sportovní výsledky.
 Radim Slunečko, předseda TJ

V nové sezóně 
bojují tři oddíly
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10. – 14. června 2013 - škola v přírodě
Po dvou letech jsme se opět vydali na školu v přírodě, tento-

krát do rekreačního střediska Orientka ve Staré Vsi u Rýmařova. 
Na naše žáky čekal týden  netradičních sportovních aktivit.

V den příjezdu se obloha zatáhla 
a poprchalo. Program tedy začal v jí-
delně, kde se děti seznámily se svý-
mi sportovními instruktory  Danem 
a Adélou. Ve chvílích, kdy si déšť dal 
pauzu, hrály děti venku hry. Večer 
pak malovaly své zážitky z prvního 
dne, zdobily si čelenky a v závěru si 
šly zařádit do bazénu.

V úterý ráno nepřízeň počasí po-
kračovala. Po kontinentální snídani 
formou švédského stolu jsme se 
vrhli na výuku. První a druhý ročník 
obsadil obě jídelny střediska, třeťáci 
se učili u venkovního krbu. V tento 
den jsme také všichni psali pohledy domů. Mnoho dětí psa-
lo, že počasí je deštivé, avšak během dopoledne déšť ustával 
a do konce naší školy v přírodě už nás čekalo jen slunečné 
počasí. Během odpoledne děti absolvovaly hry v lese,  jízdu 
na koni, bungee-trampolínu, lezeckou stěnu a opékání špekáč-
ků. Den byl opět zakončený koupáním v bazénu.

Ve středu po rozcvičce, snídani a úklidu pokojů opět probíha-
la výuka. Po obědě a odpoledním klidu jsme se vydali na chatu 
Relaxa, kde nás čekala nízká lana a army-game. Zejména army-
game uchvátila nejen kluky, ale i děvčata! Ani tentokrát si děti 
nenechaly navečer ujít koupání v bazénu.

Ve čtvrtek po pravidelném dopoledním programu, obědě 
a odpoledním klidu pokračoval program na vysokých lanech 
a bungee-trampolíně. Po večeři jsme se všichni sešli v jídelně, 

kde probíhal program, který si děti 
připravily. Viděli jsme tedy taneční 
čísla, reklamy, pantomimu, hudeb-
ní vystoupení… Všechny účinkující 
musíme moc pochválit za jejich od-
vahu vystoupit. Ani dnes, poslední 
večer, nechybělo poslední koupání. 
Taktéž jsme již všichni začali balit.

V pátek ráno po snídani jsme 
nasedli do autobusu a vydali jsme 
se na hrad Sovinec. Většina z nás 
neváhala vyšlapat 106 schodů, 
abychom viděli okolí z hradní věže. 
Po krátké přestávce jsme se koneč-
ně vydali na cestu domů. 

Jsme rádi, že se děti  bavily, vyzkoušely si disciplíny, se kte-
rými by se možná ani nesetkaly. Doufáme, že na letošní školu 
v přírodě budou vzpomínat. 

My, pedagogové, musíme poděkovat všem sponzorům, kteří 
se finančně či jakkoli jinak podíleli na uskutečnění letošní školy 
v přírodě, čímž se podařilo snížit cenu na jednoho žáka o 500,-
Kč. 

Děkujeme firmám: Kovokon, Popovice s.r.o., Přesné odlitky 
s.r.o.,Popovice,  KOVÁŘ plus s.r.o, Podolí,  Jana Bárová, kosme-
tické služby, Popovice. Děkujeme také paní Martinkové za vy-
bavení naší lékárničky a paní Pavelkové za sladkosti.

U nás na okresní úrovni byly v popředí zájmu fotbalových 
příznivců závěrečné zápasy, které určily sestupující a také 
přinesly radost pro mužstva, jež vybojovala postup. 

Ne jinak je tomu i v Popovicích, kde si tu pravou postu-
povou euforii vychutnali hráči i funkcionáři naposledy před 
osmi lety. To jsme pod trenér-
ským drilem Ladislava Jegly po-
stoupili do okresního přeboru. 
Po jeho odchodu se však popo-
vický fotbal propadal až do zá-
kladní třídy. Ale vše je zapome-
nuto, neboť sezona 2012/2013 
avizuje, že se našemu fotbalu 
blýská na lepší časy. Snad. 

Odpovědný přístup hráčů 
k zápasům i velmi dobrá tré-
ninková morálka se projevila 
tak pozitivně, že jsme stabilně 
atakovali špičku tabulky. Kluci 
vytvořili dobře fungující partu, 
jednatel oddílu Roman Mikulčík 
dal organizaci řád, přízeň obecního úřadu k fotbalistům je 
nezanedbatelná a taky snaha obětavého předsedy oddílu 
Radima Slunečky je znatelná. A jak vidno, výsledky se dosta-
vily. Jako nejlepší dík hráčům, podporovatelům i fanouškům 
je zisk poháru pro vítěze soutěže. Tuto trofej do Popovic při-
vezli hráči v sobotu 22. června po závěrečném zápase sezo-
ny, který odehráli vítězně ve Vážanech. Popovjané vyhráli 

jednoznačně 4:1 a svoji střeleckou doménu i zde potvrdil 
náš nejlepší „snajpr“ Jirka Omelka. Jeho účet vstřelených 
gólů do sítí soupeřů se zastavil na čísle 37! Paráda. Oslavy 
zisku poháru i ukončení úspěšné sezony proběhly na hřiš-
ti pod nově zbudovanou pergolou. A tu si postavili hráči 

s kamarádem – odborníkem 
Tomášem Koníčkem v rekordně 
krátkém čase.

Pivečko, výborný guláš 
od p. Omelky, ale hlavně dobrá 
nálada a debata o odehraných 
utkáních – to byly hlavní aspekty 
sobotního večera. Nejzkušenější 
hráč a kapitán v jedné osobě Pa-
vel Šácha i vedoucí mužstva Petr 
Tureček mně unisono řekli, že 
by si přáli, aby toto hráčské i or-
ganizační seskupení vydrželo 
pospolu a hráli jsme důstojnou 
roli i ve vyšší třídě. Kéž by toto 
přání bylo vyslyšeno a fotbalová 

radost opanovala popovický fotbal. Jmenovitě ještě hráči, 
kteří si na tomto ojedinělém úspěchu podíleli, protože při 
focení měli někteří absenci: Šesták, Prajza, Tureček, Mimrá-
nek, Omelka, Šácha, Musil, Kadlčík, Tetera, Hladný, Mikulec, 
Slavík, Kryštof, Hanáček, Halouzka, R. Mikulčík, Mikel, Knot, 
Neděla, Haluza, Lyko, Stojaspal, Dufka, L. Mikulčík, Škrášek.

Hoši děkujem - sportu zdar! František Tureček

Radost fotbalistů Popovic po 8 letech
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Společenská kronika naší obce
50 let
Vlachynská Ludmila 328
Švehla Antonín 120
Šilhavík Libor 225
Bočková Věra 232
Lorencová Stanislava 279
Koníček Jaroslav 375
Rosůlek Petr 310

60 let
Malinová Lidmila 319
Malina Jaroslav 36
Nováková Alena 56
Malinová Hana 36
Tvrdoňová Ludmila 330

80 let
Kryštof František 26
Galušková Marie 122

81 let
Staněk Adolf 43
Tichoňová Emilie 294

Staňková Marie 43
Štajnochová Vlasta 98
Rybnikářová Marie 217
Šnajdarová Anna 307

82 let
Bičanová Kristina 152

84 let
Tichoň František 294
Kovaříková Anna 289
Malinová Marie 49

85 let
Májíčková Božena 293
Juřička František 215

86 let
Zálešáková Růžena 229
Pavelková Anna 99 
Hanáčková Františka 282

87 let
Malinová Anna 214

91 let
Šilhavíková Ludmila 171

94 let
Hanáčková Marie 299

Narození
Šácha Jakub 75
Šilhavík Petr 262
Dědek Jeremiáš 236
Malinová Zuzana 85

Rozloučili jsme se
17. 5. Antonín Laga, 85 let, DD Uh. Hradiště
11. 6. Ladislav Šimek, 60 let, čp. 59
9. 7. Božena Kaňovská, 92 let, čp. 365
14. 7. Jindřich Rosík, 90 let, čp. 202
29. 7. Františka Mikulcová, 89 let, čp. 297
18. 8. Zdeňka Malinová, 71 let, čp. 273

V případě, že si nepřejete být zveřejněni v naší 
společenské kronice, oznamte to, prosím, so-
ciální komisi nejpozději do 30. září 2013.

Všem občanům, kteří v měsíci květen – září 2013 oslaví či již oslavili svá životní jubilea, srdečně blahopřejeme.

Vítání občánků
Tak jako je narození dítěte vel-

kou událostí pro celou rodinu, 
tak je i jeho přivítání jako nové-
ho občánka slavnostní událostí 
pro celou obec. Dne 16. června 
se uskutečnilo v obřadní míst-
nosti na obecním úřadě v Po-
povicích první vítání občánků 
v letošním roce. Předsedou 
sociální komise Stanislavem 
Sedláčkem a starostkou obce 
byli mezi občany naší obce slav-
nostně přivítáni tři kluci jako 
buci: Petřík Šilhavík, Kubík Šá-
cha a Jeremiášek Dědek.

Dětem i rodičům přejeme 
hodně zdraví, štěstí a radosti.

TJ Družstevník Popovice
MUŽI
25. 08. 16:30 hod Horní Němčí  
01. 09.  16:30 hod Bystřice  
08. 09.  16:00 hod Boršice u Bl.  
15. 09.  16:00 hod Strání B
21. 09.  15:30 hod D. Němčí B
29. 09.  15:30 hod Záhorovice
06. 10. 15:00 hod Suchá Loz
13. 10.  14:30 hod St. Hrozenkov
20. 10.  14:00 hod Březová

DOROST
1. 9. Jarošov 
8. 9. Kněžpole
15. 9. Březolupy 
22. 9. Mařatice 
29. 9. Nedakonice
6. 10. Staré Město

ŽÁCI
1. 9. Nedachlebice  
8. 9. Kněžpole
15. 9. Březolupy 
22. 9. Havřice
6. 10. Mařatice

Turnaj ve 
stolním tenise

V letní sobotu 3. srpna Tělovýchovná 
jednota Družstevník Popovice uspořá-
dala sportovní odpoledne, jehož hlav-
ním programem byl turnaj ve stolním 
tenise, který se odehrál v kabinách 
ve sportovním areálu TJ. Zúčastnilo  se 
ho 13 soutěžících, kteří byli rozděleni 
do 2 skupin. Ve skupině č.1 mezi sebou 
hráli: Jindřich Karola, Martin Michelfeit, 
Pavel Bajaja, Radim Slunečko, Marek 
Hanák, Robert Kaňovský, František Ma-
lina. Skupina č.2: Miroslav Fikes, Tomáš 
Tetera, Daniel Bajaja, Radek Páč, Roman 
Hanák, David Mikulec. Finále, které 
bylo obsazeno 4 nejlepšími hráči obou 
skupin dopadlo následovně: 1.místo- 
Tomáš Tetera, 2.místo- Pavel Bajaja, 
3.místo- Roman Hanák, 4.místo- Radim 
Slunečko. Výsledky do Bergerových ta-
bulek zapisoval pan Josef Šácha, které-
mu děkujeme za profesionální spolu-
práci. Po předání cen výhercům turnaje 
se pokračovalo ve sportovní náladě. 
Hrál se fotbálek, pétanque a badmin-
ton. Akce byla završena volnou zába-
vou při poslechu hudby. Děkujeme 
všem zúčastněným a těm, kteří přispěli 
na zdar této akce.

 Radim Slunečko, předseda TJ

Rozpis utkání podzimní soutěže:

Muži
11. 8. Popovice - Komňa 6 - 1
18. 8. Pitín - Popovice 1 - 2
25. 8. Popovice – H. Němčí 6 - 1

Dorost
25. 8. Popovice – O. N. Ves 0 - 4

VÝSLEDKY:

Zvýrazněné  zápasy  se  odehrají 
na domácím hřišti


